
Skolebestyrelse Referat 
Tid og sted: 26. oktober 2023 18.00-21.00 på lærerværelset 

Ord- og tidsstyrer:  Dorthe 

Referent:  Lea 

Afbud: Ole, Martin  

Værdier: Livsduelighed - Fællesskab - Faglighed  

Tid  Dagsordenspunkt;  Forudsætninger/ forberedelse /formål Forberedelse 

30 

min.  

Spørgetid - Henvendelse fra forældre om en stigende oplevelse af racisme mod 

etniske danske elever på skole (d. 30/10 2023: Vi har som skole 

været undersøgende på dette område – (om det skulle være et 

særligt udtalt problem). Det opleves ikke som et særligt udtalt 

problem på skolen ifølge lærerne eller afdelingslederne på skolen. 

Ikke at det ikke er hændt eller kan forekomme – men ikke som en 

udfordring, der fylder mere end andre ting vi arbejder med i 

daglig dagen. Vi arbejder med racisme både forbyggende og når 

vi oplever det på skolen, som en læring i at acceptere diversitet. 

- Racisme bliver et kommende punkt på skolebestyrelsesdagsordenen  

- Henvendelse fra grundejerforeningen på Dønnergårds Allè om 

parkering på deres grønne områder langs vejen, som er et problem. 

- Det henstilles til alle forældre at benytte Kys og kør og 

parkeringspladserne langs skolen.   

  

5 min Godkendelse af referat Hvis ingen kommentarer ved udsendelse, er dette godkendt og placeret på 

skolens hjemmeside. 

 

 

 

 



 15 

min 

Meddelelser fra elever  Punkter fra elevrådsmøde  

- Fodbold og basket turnering  

- Flere arrangementer ala motionsaften 

- Opmalet ostebane  

- Man ønsker at have sine mobiltelefon i pauser 

- Der vil blive undersøgt mulighed for at lave flere aktiviteter til 

pauserne  

 

20 

min 

Meddelelser fra a. Forældre 

- Aflyst skolerådsmøde  

- Skolerådet bliver sammenlagt med institutionsrådet. Dette ønsker 

Skolerådet ikke. Det vil blive drøftet hvordan det skal se ud, sådan 

at der stadig bliver relevante drøftelser.  

- Et ønske om at information kommer ud så hurtigt som muligt ved 

ændringer fx i en klasse.  

b. Medarbejdere 

- SFO -Brugertilfredshedsundersøgelse – præsentation af denne på 

forældredialogmøde d. 30/11 2023. 

Fed motionsaften på udskolingen  

Dejlig motionsdag på indskolingen og mellemtrinnet  

Man er optaget af at lave spændende undervisning uden skærme  

c. Ledelse  

HAFU: underviser i børne/ungesyn – meget inspirerende.  

FUS: der arbejdes med professionelle 

læreringsfællesskaber: vi arbejder på at stramme op på 

møder deres mål og formål. Hvordan gavner det vi taler om 

eleverne.  

Personaleorientering: Orienteret.    

 

 

 

15 

min 

Budgetopfølgning pr. 31.9. 

- Gennemgået budgetopfølgning pr.30.09. fald i vikarudgifter 

Bilag 1 – fremsendes inden mødet 



10 

min 

Punkter til orientering 

 

• Sygefravær – generel orientering 

- Udskudt på grund af tid 

 

 Kort orientering om arbejdet med og status 

på sygefravær i anonymiseret form. 

 

10 

min 

 PAUSE  

45 

min 

Konsekvenser af budget 2024 • Orientering om budgetforlig og konsekvenser 

- Orienteret og drøftet 

Bestyrelsen indstiller med beklagelse til at kantinen lukkes  

Vi gennemgår beregninger på konsekvenser af besparelser – kantinen 

genererer i forvejen underskud. 

Indstillingen er at det ikke er den primære kerneopgave – men bestyrelsen 

anerkender det store arbejde med at bygge en velfungerende kantine op. 

Bestyrelsen er også bevidst om at det kan betyde at flere elever, særligt i 

de større klasser, vil gå udenfor skolen og få frokost af dårligere kvalitet – 

det henstilles til at det er en forældreopgave at sørge for frokosten. 

-  

Drøftelsespunkt 

Mælketilskud bortfalder – det betyder et 

større underskud på kantine, der skal 

drøftes hvilke muligheder der er. 

Der skal desuden findes en lokal besparelse 

på ca 1% af budgettet 

10 Punkter til beslutning • SFO-åbningstid 

- Der skal findes 30 minutter til forkortelse af åbningstiden  

- Det er drøftet – vi undersøger fremmøde og hvor belastningen er 

mindst og om vi fx må have en lukkeuge i sommerferien.  

I budgetforliget peges på endnu 30 min der 

skal findes i SFO’ens åbningstid 

Vi skal drøfte hvor de skal findes og 

hvordan vi skal formidle det. 

10 

min 

Punkter til drøftelse 

 

• Trafikpolitik og hvordan formidles budskaber til forældre 

- Udsættes og politikken læses igennem til næste gang. 

 

- Mobilfriskole  

 

- Drøftet og der er generelt en opbakning til at vi er mobilfri skole. 

 

 Kort gennemgang og rettelser i forhold til 

fremsendte analyse 

Bilag 3: Trafikpolitik vedhæftet 



10 

min 

 

- Evt  

  

 

 

Punkter til næste møde 

 

• Racisme bl.a. på baggrund af henvendelse til skolebestyrelsen  

• Principper for meddelelsesbog  

• Værdiregelsæt – ny formulering i forbindelse med børne og 

ungesyn 

• Trafikpolitik efter tilbagemelding fra Vej og Landskab  

• Sygefravær – hvordan arbejdes med det 

• Digitalisering  

• Skolens fødselsdag 2024   

• Planlægning af klasseråds -forældremøde i forår 2024 

 

Princippet om meddelelsesbog indgår i en 

større drøftelse om evaluering i 

personalegruppen. 

 

 

Højdepunkter:  

Læs om  

- Brugertilfredshedsundersøgelse i SFO og hvornår den bliver præsenteret  

- Vores forslag til reduktion af SFO’ens åbningstid  

- Hvad skolebestyrelsen anbefaler i forhold til kantinen efter budgetforlig  

 

Budgettekst i forliget 2024-2027 

Lokal prioritering - reduktion i 2024 

Under Center for Dagtilbud & Skolers områder er der produceret en række forslag til konkrete besparelser. Langt overvejende er disse besparelser på 

løn. Forslagene har fuldt gennemslag i 2025 og frem, mens det, grundet opsigelsesvarsler og udbetaling af feriepenge, ikke er muligt at opnå fuld 

virkning i 2024.  

Med forslaget her foreslås der en besparelse i underkanten af 1 % i 2024 på alle områder.  

Besparelsen fordeles forholdsmæssigt efter budgetstørrelser.  



Forslaget betyder, at hver enkelt skole, klub, institution og afdeling på rådhuset skal udmønte besparelsen i 2024 efter lokal prioritering.  

Forslaget kan således blive udmøntet på forskellig vis.  

Det kan eks. være ved at undlade at besætte ledige stillinger, reducere midlerne til ture (lejrskoler, kolonier etc), reducere i midlerne til indkøb af 

bøger og andre materialer etc. 

 

 

Tekst om skolemælk: 

Skolemælk Forligsgruppen har valgt at fastholde den årlige tildeling til kantineordning på kommunens folkeskoler. Dette sker i erkendelse af, at 

kantineordningen understøtter en god skoledag for alle de børn, der benytter den.  

Derimod ønsker forligsgruppen at de godt 1 mio. kr. der årligt bruges til uddeling af skolemælk skal prioriteres anderledes. Gruppen har noteret sig, at 

det kun er ca. 12% af eleverne der modtager skolemælk i dag. Gruppen er dermed enige om, at skolemælksordningen ophører fra skoleårets start 

2024/25. 


